
Oświadczenie złożone 

przez senatora Przemysława Termińskiego 

na 74. posiedzeniu Senatu 

w dniu 26 lutego 2019 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra gospodarki morskiej i żeglugi śródlądowej Marka Gróbarczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 
W związku z rozpoczęciem prac mających na celu budowę kanału wodnego przebiegającego przez Mie-

rzeję Wiślaną zwracam się z prośbą o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Czy Pan Minister przewiduje wstrzymanie prac do czasu złożenia wyjaśnień dotyczących przede 

wszystkim rzeczywistego oddziaływania inwestycji na środowisko, czego zażądała Komisja Europejska? 

2. Jakie jest planowane etapowanie prac oraz terminy ich realizacji? 

3. Kiedy i w jakim trybie zostanie rozpisany przetarg na realizację właściwego przekopu przez Mierzeję 

Wiślaną? 

4. Czy Urząd Morski w Gdyni, będący głównym inwestorem, przeprowadził uprzednio badania terenu, 

który jest przeznaczony pod przekop, w kontekście struktury czy składu potencjalnych kopalin, w tym bursz-

tynów? Jeżeli tak, to proszę o przedstawienie ogólnych warunków ww. analiz. 

5. Czy w związku z doniesieniami medialnymi o znajdujących się na obszarze budowy dużych ilościach 

bursztynu ministerstwo zamierza wprowadzić do kryteriów przetargu sposób gospodarowania wydobytym 

materiałem? 

6. Czy przewiduje się, że jedynym dysponentem wydobywanych podczas inwestycji bursztynów będzie 

wykonawca wyłoniony w drodze przetargu? 

7. Czy Pański resort prowadzi analizy pod kątem oszacowania potencjalnej ilości bursztynu, który może 

zalegać w pasie przekopu, i czy wobec znacznej wartości rynkowej bursztynu przewiduje się jego pozyskanie 

na rzecz Skarbu Państwa? 

Z wyrazami szacunku 

Przemysław Termiński 


